
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 698 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 698:  

”Har ministeren gjort sig nogle overvejelser ift. at ændre uddannelsen, således at 

flere medicinstuderende kommer i flere og længere KBU-forløb i almen praksis? Kon-

kret kunne det være at sikre, at der ikke for universiteterne er økonomiske incita-

menter til at sende de studerende i ophold på hospitaler frem for i almen praksis” 

 

Svar: 

I forlængelse af anbefaling fra lægedækningsudvalget og den politiske aftale om 

bedre lægedækning, som alle Folketingets daværende partier står bag, fortsætter im-

plementeringen af anbefalingen om, alle læger skal arbejde et halvt år i almen praksis 

som en del af den kliniske basisuddannelse. Det kan i den sammenhæng oplyses, at 

næsten 90 pct. af alle KBU-forløbene indeholdt en ansættelse i almen praksis ved ud-

gangen af 2019. 

 

Derudover ønsker regeringen at igangsætte et større arbejde om tilrettelæggelsen af 

den lægelige videreuddannelse, herunder sammenhængen til medicinuddannelsen 

på universiteterne. 
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